
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr V.2024 

V Sesja w dniu 21 sierpnia 2024 r. Obrady rozpoczęto 21 sierpnia 2024 o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 17:49 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

V sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Dawid Tatera.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 



Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta Panią Ilonę 

Zwierzykowską oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Ustawienie sali sesyjnej zostało dostosowane tak, aby podczas transmisji widoczni byli również 

przedstawiciele organu wykonawczego Gminy Białośliwie. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został  radnym doręczony elektronicznie  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy. Zapytał czy ktoś z Państwa radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub 

zmianę porządku obrad? 

Pani Wójt zawnioskowała o zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu punktu w porządku 

obrad tj. punkt 14 „Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad 

przyznawania stypendium w ramach „Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży”. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana porządku obrad polegającą na dodaniu punktu w porządku obrad tj. punkt 14 Uchwała 

zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad przyznawania stypendium 

w ramach „Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży” 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

 

Wniosek został przyjęty 14 głosami „za” 

Następnie przedstawił nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu IV sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Białośliwie. 

10. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XIII.87.2015 Rady Gminy Białośliwie z dnia 

29 października 2015 roku w sprawie opłaty targowej 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV.241.2018 Rady Gminy Białośliwie z dnia 

31 stycznia 2018 roku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

13. Uchwała w sprawie ustalenia  wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady  

Gminy Białośliwie. 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad 

przyznawania stypendium w ramach „Gminnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 



15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

16. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

17. Wolne głosy i informacje. 

18. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu IV sesji. 

Przewodniczący poprosił sekretarza obrad IV Sesji Radnego Pana Mirosława Burzyńskiego 

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu IV sesji. Zapoznał się z protokołem sesji. 

Stwierdził, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendował o jego przyjęcie bez 

odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu IV sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Protokół IV sesji Rady Gminy Białośliwie z dnia 26 czerwca 2024 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad 

dzisiejszej sesji pełni radny Pan Tomasz Furman. 



6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Wicestarosta Pan Stefan Kowal mówił o współpracy między powiatem, a gminą oraz  

o przyszłych inwestycjach na terenie Gminy Białośliwie. Wspomniał również o budynku po 

byłej szkole w Nieżychowie. Zdementował plotki, że budynek ma zostać sprzedany.  

Sołtys Pan Jacek Jankowski mówił o inwestycji dot. remontu drogi z Dębówka Nowego  

w kierunku Nieżychowa, Dębówka Starego. Prośba do Zarządu Rady Powiatu, aby przychylił 

się do remontu w/w drogi.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Otworzył dyskusję i poprosił Panią Skarbnik  

o omówienie proponowanych zmian.   

Pani Wójt Ilona Zwierzykowska wniosła dwie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 

budżetu gminy na 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

AUTOPOPRAWKI Wójta o dokonanie zmiany w dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, rozdz.90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i gminach zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 12.500 zł z przeznaczeniem na zakup sadzonek drzew w celu wykonania 

nasadzeń kompensacyjnych za usunięcie drzew na terenie działki 96/2 w Nieżychowie oraz na 

ul. Lipowej w Białośliwiu (druga część nasadzeń) i jednocześnie zwiększa się plan dochodów 

o kwotę 12.500 zł w dz.756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, 

rozdz.75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, 

podatku od czynności cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 

w związku z wyższymi wpływami niż zaplanowano z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Głosowano w sprawie: 

AUTOPOPRAWKI Wójta o dokonanie zmiany w dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, rozdz.90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków o kwotę 7.600 

zł z przeznaczeniem na zakup materiałów na podest (6.000 zł) oraz zakup siedzisk z oparciem 

na trybuny (1.600 zł) w Parku Dworskim Raczyńskich w Białośliwiu i jednocześnie zwiększa 

się plan dochodów o kwotę 7.600 zł w dz.756 – Dochody od osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane 

z ich poborem, rozdz.75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 

spadków i darowizn, podatku od czynności cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych 

od osób fizycznych w związku z wyższymi wpływami niż zaplanowano z tytułu podatku od 

czynności cywilno-prawnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 



Autopoprawki zostały przyjęte przez radnych. Przewodniczący poprosił o szczegółowe 

omówienie pozostałych zmian budżetowych tak, aby mieszkańcy mieli wiedzę w jakim 

zakresie zmieniamy budżet na 2024 r. Skarbnik Pani Danuta Polachowska  dokonała tego 

omówienia. Wyjaśnień udzielali również Pani Wójt Ilona Zwierzykowska i Zastępca Wójta Pan 

Michał Andrzejak.  

W dz.853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz.85395 – Pozostała 

działalność zwiększa się plan wydatków o kwotę 6.000 zł celem zabezpieczenia wkładu 

własnego na realizację usługi społecznej „Wielkopolskie Kluby Rodzinne 2024” 

Szczegółowych wyjaśnień udzieliła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani 

Paulina Furman. Ideą Klubu będzie wsparcie relacji rodzic-dziecko przez wspólne aktywne 

formy spędzania razem czasu. Chcą, aby było to miejsce otwarte na potrzeby mieszkańców.  

Realizacja takich działań jak dzień rodziny, czyli organizacja festynu w Parku Dworskich 

Raczyńskich, gry i zabawy dla całych rodzin. Zakupiony zostanie zamek dmuchany oraz 

poczęstunek dla wszystkich uczestników. Otwarcie również bawialni w Samorządowym 

Przedszkolu dla dzieci w wieku 0-5 lat. Czynne dwa razy w tygodniu w wymiarze dwóch 

godzin popołudniowych. Organizacja warsztatów dla dzieci powyżej 6go roku życia  

w wymiarze dwóch godzin popołudniowych w Sali wiejskiej przy OSP. Konsultacje 

specjalistyczne dla dzieci i rodzin zgodnie z ich potrzebami w Samorządowym Przedszkolu 

trzy godziny  w tygodniu. Zapisy w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Kierownik 

wyjaśniła również na czym polegają usługi sąsiedzkie.  

Przewodniczący oznajmił, że na posiedzeniu komisji połączonych wyznaczono 

Wiceprzewodniczącego Rady Pana Ryszarda Wolnego aby przedstawił wspólną Opinię 

Komisji Połączonej. Radny Pan Ryszard Wolny przedstawił opinię Komisji Połączonej i jest 

ona POZYTYWNA.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r wraz z przyjętymi  

i przegłosowanymi poprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.17.2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r. została 

podjęta jednogłośnie. 

Autopoprawki Wójta Gminy Białośliwie stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska wniosła autopoprawkę do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawki Wójta o dokonanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej – w załączniku 

nr 1 - zwiększenie planu dochodów oraz plan wydatków o łączną kwotę 20.100 zł. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Autopoprawka została przyjęta.  



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Otworzył dyskusję i poprosił Panią Skarbnik  

o omówienie proponowanych zmian.  Zmiany zostały omówione.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Wolny przedstawił opinie Komisji Połączonej. 

Opinia jest pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030 wraz z przyjętą i przegłosowaną poprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek,  

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.18.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2024-2030 została podjęta jednogłośnie.  

Autopoprawki Wójta Gminy Białośliwie stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Białośliwie..  

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia niniejszej 

uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do zabrania głosu.  



Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Białośliwie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.19.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Białośliwie została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

10. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia niniejszej 

uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.20.2024 w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych została podjęta 

jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XIII.87.2015 Rady Gminy Białośliwie z dnia 29 

października 2015 roku w sprawie opłaty targowej. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia niniejszej 

uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIII.87.2015 Rady Gminy Białośliwie z dnia 29 

października 2015 roku w sprawie opłaty targowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 



Uchwała Nr V.21.2024 zmieniająca uchwałę Nr XIII.87.2015 Rady Gminy Białośliwie z dnia 

29 października 2015 roku w sprawie opłaty targowej została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV.241.2018 Rady Gminy Białośliwie z dnia 31 

stycznia 2018 roku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia niniejszej 

uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLIV.241.2018 Rady 

Gminy Białośliwie z dnia 31 stycznia 2018 roku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.22.2024 zmieniająca uchwałę Nr XLIV.241.2018 Rady Gminy Białośliwie  

z dnia 31 stycznia 2018 roku w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

13. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady Gminy 

Białośliwie. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 19.08.2024 r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia niniejszej 

uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady Gminy 

Białośliwie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA:  

9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Maria Kozak, Rafał Ryś, Krzysztof  

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, 

Dawid Tatera 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.23.2024 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady 

Gminy Białośliwie została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad 

przyznawania stypendium w ramach "Gminnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży". 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

Wobec tego wnioskodawcę, czyli Panią Wójt poprosił o wyjaśnienie projektu uchwały. 

Wyjaśnienia zostały udzielone. Dodał, że było to na wniosek przedstawicieli Rady Rodziców, 



którzy zgłosili się podczas dyżuru i uznał z Panią Wójt, że wniosek powinien zostać przyjęty 

do realizacji. Czego pokłosiem jest dzisiejsza uchwała zmieniająca. Pani Wójt dodała, że 

stypendium będzie przyznane za miniony rok szkolny 2023/2024, który jeszcze na ten moment 

nie uległ zakończeniu. Wnioski będzie można składać od 15-30 września. Trzeba poczekać aż 

uchwała uprawomocni się.  

Radny Krzysztof Sonnenberg zapytał jakiej liczbie uczniów będzie przysługiwać stypendium. 

Pani Wójt odp., że 19. Zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nie było chętnych do 

zabrania głosu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad 

przyznawania stypendium w ramach "Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży".  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof 

Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Szweda 

Uchwała Nr V.24.2024 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i zasad 

przyznawania stypendium w ramach "Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży" została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Pani Wójt odczytała sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Na 

zadawane pytania udzielała odp. 



Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady stanowią załącznik nr 13 i  14 do protokołu. 

16. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Informacja została przesłana elektronicznie w materiałach sesyjnych. Przewodniczący odczytał 

swoje sprawozdanie z podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym. Zapytał czy ktoś  

z radnych chce złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie działań? 

Radny Pan Ryszard Wolny przedstawił sprawozdanie z działań podejmowanych przez Lokalną 

Grupę Działania. Przestawił wydarzenia jakie odbyły się w okresie międzysesyjnym.   

29 czerwca br. Krajeńskie Sołtysowanie, 27 lipca br. Krajeńskie Kołowanie, Krajeńskie 

Kolejkowanie. W najbliższą niedzielę 25go sierpnia odbędzie się Krajeńskie Strzelanie. 14go 

września Lokalna Grupa Działania organizuje wyjazd studyjny w ramach poprzedniej strategii 

rozwoju. Wizytę rozpoczną od Gminy Białośliwie. Odwiedzą stowarzyszenie, które 

skorzystało z dotacji w ramach rozwoju przedsiębiorczości. Odbyły się rozmowy odnośnie 

nowej strategii. Obejmuje ona kwotę około 19 mln zł. na całe rozdanie (w zależności od kursu 

euro i mogą ulec zmianie). Pierwszy nabór dla jednostek samorządu terytorialnego, czyli 

gminy. Konsultacje z Wójtami, Burmistrzami. Cztery programy  w tym infrastruktura publiczna 

limit środków 4.200.000,00 , zielona infrastruktura publiczna 2.154.000,00. Również programy 

dla szkół (1.553.000,00 zł) i przedszkoli (840 tyś zł.). Zostały ogłoszone konsultacje i wysłane 

zostały ankiety do poszczególnych gmin. Gmina Białośliwie złożyła zapotrzebowanie na 

wszystkie cztery pogramy. Radny poprosił o przedstawienie przez Panią Wójt zapotrzebowania 

Gminy Białośliwie. Zostały przedstawione zapotrzebowania w ramach polityki spójności  

i wspólnej polityki regionalnej o pozyskanie środków na projekt partnerski z Powiatem Pilskim 

w zakresie kolejki wąskotorowej. W zakresie poprawy funkcjonowania obiektów infrastruktury 

publicznej, wzmacniającej zielone i ekologiczne rozwiązania poprawy funkcjonowania 

budynku Urzędu Gminy w Białośliwiu pod względem energooszczędnych zastosowań oraz 

wprowadzenia zarządzania efektywnością energetyczną. W zakresie poprawy dostępności  

i jakości do edukacji przedszkolnej. Zajęcia dodatkowe dla dzieci w wieku przedszkolnym 

połączone z zakupem pomocy dydaktycznych i wyposażenia pozwalającego na efektywne 

realizowanie zajęć z dziećmi. W zakresie bezpośredniego wsparcia szkół, uczniów i nauczycieli 

w ramach kompleksowych programów rozwojowych ukierunkowanych na podniesienie jakości 



edukacji. Projekt dotyczący podniesienia edukacji wraz z zakupem niezbędnych pomocy 

dydaktycznych, by zajęcia były jak najbardziej ciekawe i atrakcyjne dla uczniów(szkoła). 

Kwota około 1,5 mln zł.  Radny zaznaczy, że zapotrzebowanie było dużo większe i trzeba było 

je ograniczyć, bo limit środków był określony. Podziękował Pani Wójt i Zastępcy Wójta, którzy 

uczestniczyli w rozmowach od samego początku. Dzielnie bronili swoich projektów. 

Priorytetem była kolejka wąskotorowa. Pierwsze nabory odbędą się jeszcze w tym roku, 

prawdopodobnie w grudniu. Harmonogram musi zatwierdzić Urząd Marszałkowski. Nabór na 

kolejkę wąskotorową odbędzie się w I kwartale 2025 r. Jednak gminy muszą mieć odpowiedni 

czas na przygotowania pod względem dokumentacyjnym i prawnym.  

Pani Wójt dopowiedziała, że wszystko rozstrzygnie się po złożeniu wniosków przez gminy. 

Nie wiadomo czy wszyscy ostatecznie złożą i jak te wnioski zostaną rozstrzygnięte. Były 

wstępne rozmowy, a terminy składania wniosków dopiero będą.  

Radny odpowiedział, że mogło to również odbyć się bez konsultacji. Z ankiet wynikały inne 

propozycje czy kwoty, dlatego odbywały się konsultacje. Podpisanie umów odbędzie się  

w późniejszym terminie i są to w tej chwili kwoty szacunkowe, które zarząd będzie musiał 

zaakceptować.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

17. Wolne głosy i informacje. 

Radna Agnieszka Rybak podziękowała mieszkańcom Dworzakowa za uprzątnięcie chodnika 

przy drodze powiatowej. Prośba do radnych o przyjrzenie się tej inwestycji, jest bardzo wiele 

niejasności w tym temacie.  

Radny Janusz Betański rozmawiał dziś z radnym powiatu P. Stepnowskim, wspomniał  

o wodzie, która stoi na drodze i o w/w chodniku. Chodnik nie będzie całkowicie wymieniony, 

tylko naprawiony.  

Radny Pan Rafał Ryś odpowiedział, że jest to inwestycja powiatu. O jej odbiorze decyduje 

powiat. Poprzez aktywność można w pewien sposób wymusić na powiacie, żeby zostało to 

prawidłowo odebrane. Przykład inwestycja w Nieżychowie za ok. 2 mln. zł. Projekt na budynek 

poprawiany raz albo i więcej razy. Rodzi to niestety kolejne koszty. Na dzień dzisiejszy 

budynek nie jest ogrzewany, bo nie jest podłączone źródło zasilania. Nie było to 

zaprojektowane od razu, a powinno. W dniu dzisiejszym będą dokładane środki do podłączenia 

budynku pod kanalizację. Ze swojej strony obiecuje nadzór nad takimi inwestycjami, nie będą 

powielane takie błędy jak dotychczas.  



Przewodniczący zadał pytanie czy Przedszkole i świetlica w Nieżychowie będą otwarte 1go 

września br.? Uzyskał odp., że nie.  

Sołtys Pan Jacek Jankowski mówił o inwestycji odnośnie dróg z Polskiego Ładu. Zgłosił się 

trzech wykonawców, środki finansowe wpłynęły. Trzeba jednak do końca wyjaśnić jedną 

sprawę. Przed wyborami było obiecane, że będą remontowane dłuższe odcinki dróg. Obecnie 

okazuje się, że będą one krótsze. Trzeba wyjaśnić jakimi kryteriami kierowano się przy 

skróceniu remontu odcinka drogi i dlaczego akurat ta droga, a nie inna.  

Pani Wójt odpowiedziała, że między innymi decyzja była podyktowana kosztami budowy 

drogi. Na ten moment nie odpowie szczegółowo. Niestety pracownicy są już po godzinach 

pracy i opuścili urząd. Jeśli mieszkańcy chcą uzyskać szczegółowe wyjaśnienia to zaprasza w 

godzinach pracy urzędu. Na pewno liczba mieszkańców w zakresie doboru i jakby połączenie 

odcinków dróg powiatowych. Musieli wybrać, że coś kończą od początku do końca, a coś 

jednak zostanie niedokończone. Jest to tylko jeden odcinek, który kiedyś zostanie zrobiony jak 

tylko będą na to pozyskane środki.  

Radny Pan Ryszard Wolny kontynuacja wypowiedzi radnego Pana Rafała Ryś. Realizacja 

inwestycji z poprzedniego budżetu. Przygotowania do inwestycji trwały dużo wcześniej. 

Dzisiaj jest tego efekt i przy każdej inwestycji są jakieś braki. Ktoś dokumentację przyjmował 

i odbierał. Są inspektorzy, którzy reprezentują Gminę Białośliwie. Nie wymaga się albo 

należycie nie wymaga się od inspektorów odpowiedniego nadzoru. Niestety nieprawidłowości 

wychodzą po zakończeniu inwestycji np. świetlica w Nieżychowie. Prośba na przyszłość, aby 

bardziej przyglądać się odbieranym dokumentacjom przy następnych inwestycjach. Przestroga 

dla radnych i nowej Pani Wójt, aby dopilnować tego.  

Radna Krystyna Brągiel nie zgadza się wypowiedzią swoich poprzednich przedmówców. Dla 

niej i mieszkańców Nieżychowa zabrakło realizacji inwestycji dot. kanalizacji. Nie jest też 

podłączona kanalizacja do obecnego jak mówią „pałacu kultury”. Nie było w ogóle ujętych 

kilku posesji na tego rodzaju inwestycję. Projektant aktualizował dokumentację na kanalizację, 

która była zrobiona w 2006 roku, tak jak na pozostałe miejscowości. Wystarczyło, aby 

porozmawiał z urzędnikami lub pojechał w teren i byłoby to prawidłowo zrobione. Wszystkie 

posesje zostałyby uwzględnione w dokumentacji. Pracownicy, którzy za to odpowiadali też nie 

przejmowali się tym. Mieszkańcy, którzy nie zostali uwzględnieni ,musieli jeździć do urzędu  

i prosić o ujęcie w sieci kanalizacyjnej. Przy rozliczeniu poprzedni Wójt przedstawił, że 

zaoszczędzono w Nieżychowie 250 tyś. zł. Trzeba poświecić czas i zajrzeć w dokumentację, 

rozliczenie. Jest wiele niewiadomych, których nie powinno być, bo jest to wydatkowanie 

publicznych pieniędzy.  



Radny Mirosław Burzyński poinformował, że koło marketu Dino spadła gałąź przy posesji, 

zostało to posprzątane. W czyjej gestii leży usunięcie tego? Pani Wójt odpowiedziała, że za 

drzewa przy prywatnej posesji odpowiadają mieszkańcy.  

Radny Pan Mateusz Kabatek zadał pytanie Dyrektor Samorządowego Przedszkola Pani 

Bernadecie Dubilewicz odnośnie nowego projektu dla przedszkolaków. Poprosił  

o uszczegółowienie jak jest zaplanowane zadysponowanie środkami finansowymi i jakie to 

będą przedsięwzięcia? Pani Dyrektor odpowiedziała, że środki przeznaczone są na 

podwyższenie kompetencji i jakości pracy przedszkola. Głównie skierowane do dzieci, czyli 

zajęcia dodatkowe. Powrócą do zajęć, które zostały w zeszłym roku czy wcześniej przerwane, 

czyli zajęcia na basenie. Nauka pływania dla starszych dzieci, gimnastyka korekcyjna. 

Dodatkowe zajęcia teatralne, zajęcia z programowania i plastyczne. Nauczyciele będą brali 

udział w szkoleniach. Przedszkole zostanie również wyposażone w sprzęt, tablice interaktywne, 

komputery. Będą też inne pomoce dydaktyczne. Program realizowany do 31.12.2025 r. Są też 

zaplanowane wyjazdy edukacyjne. Obecnie są na etapie przygotowywania przetargów, zakupu 

wszystkich sprzętów.  

18. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję wszystkim za udział w posiedzeniu. Zamknął V 

sesję Rady Gminy Białośliwie 

 

 

 

                                                                                            Przewodniczący 

                                                                                      Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                             Dawid Tatera 

 

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu esja.pl  


